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REFERAT (ÅBEN) 

Strategisk og Økonomisk Forum -  

Lægemiddelkomitéen 
 

Tirsdag d. 10. januar kl. 14.00 – 16.00 

Mødelokale 6, Regionshuset  

Niels Bohrs Vej 30, 9220 Aalborg Ø 

 

Mødedeltagere 

• Søren Pihlkjær Hjortshøj, Lægefaglig Direktør, Regionshospital Nordjylland (konst. formand) 

• Birgitte Klindt Poulsen, Cheflæge, Klinisk Farmakologisk Enhed, Aalborg Universitetshospital (næstformand) 

• Gitte Søndergaard Nielsen, Sygehusapoteker, Sygehusapoteket  

• Jane Svensson, Koordinerende Læge, Lægemiddelenheden, Nord-KAP 

• Lecia Møller Nielsen, Afdelingsleder, Lægemiddelinformation, Sygehusapoteket  

• Martin Rostgaard-Knudsen, Lægefaglig direktør, Den Præhospitale Virksomhed 

• Rune Vinther Herslund, Økonomichef, Økonomi, Patientforløb og Økonomi  

 

Gæster: 

• Charlotte Wiig Allerød, kontorchef, Aalborg Universitetshospital (deltager under hele mødet, repræsenterer 

Aalborg UHs ledelse) 

• Gitte Lind Andersen, koncern IT-medarbejder, Digitalisering og IT (deltager under punkt 6 og 7) 

• Jan Nybo, Chef for det nære sundhedsvæsen, Aalborg UH (deltager under punkt 8)  

• Lotte Vinge, Cheflæge Neurologisk Afdeling, Aalborg UH (deltager virtuelt under punkt 3) 

 

Afbud: 

• Tina Gram Larsen, Lægefaglig Direktør, Psykiatrien 

Dagsorden og referat 

 

1. Velkomst og præsentation 

Velkomst ved formandskabet 

 

Søren Pihlkjær Hjortshøj er udpeget af de lægefaglige direktører til konst. formand for LMK.  

 

2. Orientering: Status på lægemiddelforbruget 2022 

v/Birgitte Klindt Poulsen 
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Jf. kommissoriet er det Lægemiddelkomitéens opgave at følge og vurdere udviklingen i lægemiddelforbruget 

i Region Nordjylland. SØF præsenteres for et oplæg vedr. lægemiddelforbruget i primær- og sekundærsek-

toren i 2022 og forventningerne til samt fokusområder i 2023.  

 

Indstilling 

Det indstilles,  

- at SØF drøfter oplægget. 

Referat 

- Birgitte orienterede om medicinudgifterne i 2022. Udgifterne på Aalborg UH er på niveau med 2021. På 

RHN er medicinudgifterne steget.  

- Udgifterne til referencelægemidler er fortsat høje på reumatologisk afd på RHN. Det blev besluttet, at 

der skal afholdes et møde på RHN mellem afdelingen, KFE og økonomi. 

- DPV: Udgifterne i 2022 er væsentlig lavere end i 2023. En væsentlig årsag hertil er, at SRN ikke læn-

gere sælger færdigpakkede akutbakker.  

- Tilskudsmedicin: I 2022 ses lidt højere priser og højere mængdeforbrug end i 2021. Udgifterne til områ-

det er steget fra 2021 til 2022. Decembertal ventes d. 15. januar.  

o Diabetes er fortsat et område i vækst, som følges nøje. Udgifterne hertil stiger.  

 

3. (LUKKET) 

 

4. Drøftelse: Fremadrettet deltagerkreds i LMK 

v. Birgitte Klindt Poulsen 

 

Jf. seneste møde i Lægemiddelkomiteen blev det besluttet at udarbejde et revideret kommissorium, der ta-

ger udgangspunkt i, at Lægemiddelkomiteen fremadrettet er et samlet organ. Første udkast er vedlagt som 

bilag.  

 

Der ønskes en drøftelse af udkastet og herunder den fremtidige deltagerkreds. Efter mødet sendes kommis-

sorie i høring med henblik på efterfølgende vedtagelse i koncernledelsen.  

 

Indstilling 

Det indstilles,  

- at SØF drøfter udkastet til revideret kommissorie og herunder drøfter fremtidig deltagerkreds. 

Referat 

Udkast til kommissorie blev drøfttet: 

- Det var enighed om, at IT ønskes som fast medlem. 

- Det blev besluttet, at mindre/tekstnære kommentarer sendes direkte til Cecilie 

- Det blev drøftet, at PS-forum drøfter emner, som også kan være relevant for LMK – det bør overvejes 

om PS-forum bør have en repræsentant i LMK.  

 

5. Orientering: Ny arbejdsgang vedr. regionale udleveringstilladelser i primærsektoren 

 v. Jane Svensson 

 

Lægemiddelstyrelsen har i efteråret 2022 udsendt et brev til regionerne vedr. muligheden for at ansøge om 

regionale udleveringstilladelser, når bredt anvendte lægemidler i primærsektoren er i restordre. I den forbin-

delse er der etableret et samarbejdet mellem LME, sygehusapoteket og klinisk farmakologisk enhed.   
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Indstilling 

Det indstilles, 

- at SØF tager orienteringen til efterretning  

Referat 

Indstillingen blev fulgt.  

 

6. Beslutning: oprettelse af ordinationer i NordEPJ i forbindelse med vederlagsfri udlevering 

v. Lecia Møller 

Når Sygehusapoteket udleverer vederlagsfri medicin direkte til patienter, er der behov for aftryk af effektue-

ring og batchnummerregistrering i NordEPJ. Der er dog situationer, hvor ordinationen ikke kan overlæses 

automatisk fra NordEPJ fra FMK, og Sygehusapoteket kan ikke udlevere lægemidlet før ordinationen er æn-

dret. I disse tilfælde kontakter sygehusapoteket afdelingen, og får dem til at oprette ordinationen i NordEPJ.  

Der er behov for at Lægemiddelkomiteen drøfter behovet for at iværksætte et arbejde ift. at sikre bedre regi-

streringspraksis på afdelingerne (primært ambulatorier). Yderligere ønskes en drøftelse af, om Sygehusapo-

teket bør have rettighed til at oprette ordination i NordEPJ ud fra den ustrukturerede FMK-ordination med 

henblik på at sikre aftryk af effektuering og batchnummerregistrering i NordEPJ i forbindelse med udlevering. 

Indstilling 

Det indstilles,  

- at SØF drøfter behovet for at iværksætte et arbejde ift. sikre forbedret oprettelse af ordinationer i Medi-

cinmodulet, og 

- at SØF drøfter om Sygehusapotekets personale skal kunne oprette ordinationer i NordEPJ ud fra den 

ustrukturerede FMK-ordination. 

Referat 

Det blev drøftet, at et fokus på registreringspraksis er vigtigt, og herunder hvordan man kan forbedre regi-

streringspraksis. 

Det blev besluttet, at SRN skal kunne oprette ordinationer i NordEPJ ud fra en ustruktureret FMK-ordina-

tion 

Det blev besluttet, at Gitte, Birgitte og Charlotte følger op og kommer med forslag til sammensætning af en 

arbejdsgruppe, der skal se på retningslinjerne for registreringspraksis på medicinområdet i RN. 

 

7. Drøftelse: Implementering af scannere i medicinrum 

v. Lecia Møller 

 

I indberetningsvejledningen for Sygehusmedicinregistret (SMR) stilles der krav til indberetning af varenum-

mer for administrerede lægemidler, hvorfor Region Nordjyllands SMR forvaltningsgruppe vurderer, at scan-

ning er den bedste og eneste mulighed for at leve op til indberetning af præcise varenumre. 

Udover at øge datakvaliteten i SMR, vil scanning højne patientsikkerheden lokalt på Region Nordjyllands 

hospitaler, fordi scanning af lægemiddelpakningen ved medicinadministration fungerer som kontrol ift. om 

det korrekte lægemiddel er valgt.  

Region Hovedstaden og Sjælland har implementeret scannere, hvor Region Midt kun har delvist. 

Der gøres opmærksom på, at implementering af scannere i Region Nordjylland fordrer et forudgående ar-

bejde med identificering af specifik løsning, som efterfølgende skal indkøbes og implementeres. 
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Indstilling 

Det indstilles,  

- at SØF drøfter implementering af scannere i medicinrum og herunder tilkendegiver om der er opbakning 

hertil. 

 

Referat 

SØF drøftede implementering/brug af scannere, og herunder hvilke konsekvenser det vil have for arbejds-

gangen i medicinrummene.  

Det blev drøftet og bekræftet at det er et krav at varenumre indberettes.   

Det blev drøftet, at der er en række uafklarede forhold vedr. økonomi og generelt ressourcebehov (udvikling, 

implementering og indkøb) 

Det blev besluttet, at der skal udarbejdes en sagsfremstilling til KCL, hvor det foreslås, at der iværksættes 

et regionalt IT og digitaliseringsprojekt. Baggrunden for projektet er nationale krav til indberetning til SMR og 

et ønske om at styrke patientsikkerheden i forbindelse med medicinadministration. 

 

8. (LUKKET) 

 

9. Evt.  

Referat 

- Pjecer om nedtrapning af medicin (v. Jane Svensson) 

Der er udarbejdet en række patientrettede pjecer, som man ønsker at orientere om via p-net. Det er 

uklart, hvem der bør dele info på p-net og desuden ønskes LMKs opbakning til at pjecernes udbredelse 

på hospitalerne.  

LMK støtter info på p-net, og det blev besluttet, at SRN/Lægemiddelinfo eller administrationen deler 

nyhed på p-net. LME udarbejder tekst.   

 

Mødekalender 2023: 

- Mandag d. 6. marts kl. 14-16 

- Torsdag d. 8. juni kl. 14-16 

- Torsdag d. 7. september kl.14-16 

- Torsdag d. 7. december kl. 14-16 

 


